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V sobotu 16.11.2024 se v Centru kultury, sportu a zájmových činností konal druhý
ročník Svatomartinské husy. Akci pořádala již tradičně místní chasa a jejím hlav-
ním cílem bylo přinést lidem krásný zážitek s nadstandardním servisem, vynika-
jícím pohoštěním, a to vše doplněné o poslech hudby a zábavní show.

Tento netradiční zážitek pro všechny začínal již po příchodu. Každý účastník byl
po přivítání odveden krojovaným párem přímo až k jeho stylově prostřenému sto-
lu, kde byl pro každého nachystaný předkrm. Úderem 18. hodiny začala chasa roz-
nášet jídlo přímo ke stolům a zároveň se postarala o další části občerstvení - domácí
limonádu, výběrovou kávu se štrůdlem, míchané nápoje a další.

V průběhu jídla hrála nejen k poslechu folklorní skupina Lhotár. Nato vystoupi-
la Olga Lounová s kapelou a sobotní večer uzavřel DJ Miloš Chlanda. Celým ve-
čerem provázel herec a moderátor Hanny Firla a v průběhu večera také vystupova-
la sama krojovaná chasa, která zatancovala Českou a Moravskou besedu. Radost
všem zúčastněným také udělalo slosování místenek o hodnotné ceny, bohaté 
občerstvení a neuvěřitelně vstřícná možnost platby kartou.

Samotná akce by nebyla možná bez generálních partnerů, kterými byly Pivovar
Harrach a LUNCH Servis, a také bez obce Osová Bítýška, která podporuje chasu
nejen při samotné Svatomartinské huse, ale také při pořádání všech jejích akcí a při
rozvoji ostatních aktivit.                                                                Martin Koláčný 

Svatomartinská husa 2024
V pátek 15.11.2024 žáci 9. tříd, ředitel základní školy Mgr. Milan Malý, zástupkyně
ředitele Mgr. Marcela Hořínková, starostka obce Mgr. Lenka Štěpánková a místosta-
rosta obce Ing. Jiří Tuček společně uskutečnili připomínkové setkání k příležitosti
Dne boje za svobodu a demokracii a Mezinárodního dne studentstva. Na počest to-
hoto významného dne se opět položil věnec k pomníku padlých na návsi. Pan ředitel
v krátkém proslovu připomněl události tohoto data v roce 1939 a 1989, které jsou již
tak vzdálené dnešní mladé generaci, ale jsou v dnešní době tak aktuální. Paní starost-
ka zdůraznila všem žákům, aby si vážili svobody, kterou mají a aby se snažili nepro-
sazovat svou svobodu na úkor někoho jiného. Zároveň všem popřála hodně zdraví 
a úspěchů v nadcházejícím nelehkém čase, kdy se žáci budou hlásit na střední školy.

17. listopad 

Tříkrálová 
sbírka 2025
V sobotu 04.01.2025
proběhne v obci
Tříkrálová sbírka.

V neděli 24.11.2024 u nás v obci proběhly zcela poprvé Vánoční trhy, které naváza-
ly na úspěchy trhů jarních i podzimních. Na trzích si všichni návštěvníci mohli kou-
pit typické vánoční dárky a
předměty v podobě svíc-
nů, věnečků a dekorací do-
plněné o oblečení, bižute-
rii, hračky, dřevěné i
skleněné nádobí, perníčky,
med i medovinu a mnoho
dalších. Příjemným zpes-
třením pro děti i dospělé
byly vánoční dílny za-
měřené na lidové zvyky:
zdobení perníčků, vyrábění svícnů z jablíček i lodiček z ořechové skořápky. Ty si po-
tom děti také mohly pustit.   O celou organizaci se i tentokrát úspěšně postaralo
Komunitní centrum ve spolupráci s SK Osová Bítýška. Všem organizátorům 
i návštěvníkům děkujeme a doufáme, že jim zakoupené předměty zpříjemní Vánoce.

Vánoční trhy  

Letošní rok jsme se opět aktivně účastnili Logické olympiády. Desítky žáků se zapo-
jily do okresního kola. Výborný výsledek zaznamenal žák 5. ročníku Tomáš Kuthan,
který postoupil do krajského kola a zde se umístil na vynikajícím 2. místě, které mu
zajistilo postup do kola celostátního. Celorepublikové finále proběhlo v pondělí 25.
listopadu 2024 v sále Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky pod zášti-
tou předsedkyně sněmovny Markéty Pekarové Adamové. Ani zde se Tomáš neztratil
a získal svými výkony úžasné 18. místo. 
Všem žákům patří velké poděkování a pochvala za vzornou reprezentaci naší školy.

Logická olympiáda 2024

V sobotu 30.11.2024 proběhl v Osové Bítýšce Adventní prů-
vod světýlek. Jeho neoddělitelnou součástí je již tradičně roz-
svěcování stromu u obecního úřadu s vystoupením minisboru
doprovázeným slovy starostky obce Mgr. Lenky Štěpánkové 
a pana faráře Jana Pavlíčka. Oba řečníci popřáli všem obyva-
telům, místním i ze širokého okolí, aby i letošní Vánoce proži-
li v kruhu nejbližších, se světlem a nadějí v srdci. Po průvodu
světýlek a občerstvení v podobě perníčků, čaje a svařáku byl
celý program zakončen krásným ohňostrojem. 
Na organizaci celé akce se jako obvykle podílelo velké mno-
žství účastníků nejen z řad obecních pracovníků, různých spol-
ků a zaměstnanců školy, ale také mnoho maminek, dětí a dalších dobrovolníků. Za to jim
všem bez rozdílu patří obrovský dík.

Světýlka
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Na začátku května byla zahájena stavba víceúčelového hřiště u základní ško-
ly, jejíž součástí je víceúčelové hřiště (hřiště s umělým povrchem doplněné o-
plocením a osvětlením, sprinterská dráha a doskočiště), dále pak střídačka v
podobě zpevněné plochy s dřevěným altánem vybaveným lavičkami a stoly.
Vše je doplněno nářaďovnou, která vznikne úpravou místnosti skladu v zá-
kladní škole. Předpokládané dokončení této stavby je konec srpna.

Na celý projekt je čerpána dotace z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši
3,3 milionu Kč.

Rádi bychom touto cestou poprosili o trpělivost, pochopení a toleranci
zvýšeného hluku a dopravy v přilehlých lokalitách základní školy souvise-
jících s právě probíhající stavbou hřiště.

Klienti Domova Kamélie Křižanov jsou v Osové Bítýšce doma
Letos v lednu tomu bylo už 7 let, kdy Domov Kamélie Křižanov začal v
Osové Bítýšce provozovat sociální službu Domova pro osoby se zdravotním
postižením. Slouží k tomu nyní dva objekty, který byly v obci postaveny v
rámci procesu transforma-
ce zařízení, jehož zřizova-
telem je Kraj Vysočina.  „V
obou domácnostech žije
celkem 12 klientů, kteří se
na nové adrese rychle za-
bydleli a život v obci si po-
chvalují. Už by neměnili a
za to všem moc děkuji,“
říká ředitelka Domova
Kamélie Křižanov Silvie
Tomšíková. Přispívá k to-
mu nejen sehraný personál,
jenž vede klienty k samo-
statnosti a zároveň zajišťu-
je potřebnou péči, ale také spolupráce s obcí, která má na starost i opatrov-
nictví několika klientů. „Její vedení se nám snaží ve všem vyjít vstříc a po-
máhat.  Nejen sousedi, ale také ostatní obyvatelé obce jsou k nám velice las-
kaví. I díky tomu se klienti tady cítí opravdu doma,“ přibližuje vedoucí do-
mácností Jana Vaverková. Když je možnost, zúčastňují se klienti veřejných
akcí, kdy se v obcí stále něco děje, rádi mají také procházky po okolí. Vedle
bezproblémového bydlení, které zahrnuje i prostor určený pro denní aktivity,
si klienti pochvaluji možnost venkovního vyžití na zahradách, které jsou sou-
částí obou objektů a letos projdou úpravami.           Domov Kamélie Křižanov

V měsíci dubnu měla děvčata z pomponků opravdu nabitý
program. První duben strávila na jarních mini trzích, kde si
nachystala vyrábění pro děti. Hned druhý den pro nejstarší
skupinu Pomněnky následovala soutěž v Jindřichově
Hradci. Poté si děvčata udělala velikonoční soustředění v
hale, aby se připravila na další víkend na soutěž Czech dan-
ce tour v Brně, kam vyjely všechny 3 skupinky a dovezly
zlaté medaile. Poté byly Pomněnky na soutěži v Hradci
Králové a den na to všechny skupinky vystoupily na karne-
vale. Následující víkend byla děvčata opět na Czech dance
tour na Mistrovství Moravy a dovezla si dvě zlaté a jednu
stříbrnou medaili a postoupila tak na MČR do Litoměřic,
kde budou soutěžit 20. 5. 2023. 

Tým SPOLKU POMPONKY OSOVÁ BÍTÝŠKA

Stavba víceúčelového hřiště
u základní školy

Klienti Domova 
Kamélie Křižanov jsou 
v Osové Bítýšce doma

Nabitý duben u pomponků

V uplynulých týdnech proběhla kompletní oprava fasádní omítky 
na hasičské zbrojnici. 

Žáci společně s vedením obce a základní školy uctili památku padlých 
ve 2. světové válce.
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Výstavba polní cesty dokončena

SK Osová Bítýška informuje

V květnu jsme se v Mateřském centru opět nenudili a měsíc jsme zahájili smys-
lohrátkami, dětmi tolik oblíbenými. Novinkou bylo hledání zvířátek v barevné rýži a 
rozdělování barevných kuliček pomocí dětských kleští. A jelikož bylo krásné poča-
sí, potěšili jsme chuťové pohárky 
výbornou zmrzlinou. Další týden 
jsme tvořili ze samotvrdnoucí 
hmoty. Mezi výrobky se objevili 
dinosauři, srdíčka, různé příšerky 
atd. V polovině měsíce nás čekalo 
oblíbené „pizza odpoledne“, kdy 
si naši malí kuchaři nazdobili a 
upekli výbornou pizzu, která nám 
všem moc chutnala. Dále jsme se 
vydali na výlet za Kamenožroutem 
do obce Kněževes. Po cestě jsme 
potkali několik obrovských hub, 
perníkovou chaloupku, dveře do jiného světa, a nakonec i samotného Kamenožrouta, 
u kterého jsme si odpočali a dali svačinku. Toto odpoledne jsme zakončili relaxací na 
dětském hřišti v nedaleké obci Bory. Výlet jsme si všichni užili a těšíme se na další 
setkání. V červnu budeme mít opět nabitý program, tak neváhejte a přidejte se k nám!

Za Mateřské centrum, Tereza Fňukalová, DiS.

Naši hasiči veteráni ve dnech od 
5.-8. června reprezentovali sbor a 
obec na devátých hasičských slav-
nostech v Litoměřicích. Tohoto 
mezinárodního hasičského svátku, 
který se koná v tříletých interva-
lech, se účastní přes 200 sborů z 
Čech, Slovenska, Polska, Rakous-
ka, Německa a Maďarska s histo-
rickou technikou, jež je náležitě 
naleštěna a připravena k výstavě. 
Představuje se zde i nejmodernější 
zařízení a technika, která pomáhá a 
usnadňuje práci hasičů při záchra-
ně a pomoci v krizových situacích. Sbor vystavoval naši chloubu, funkční koněspře-
žnou stříkačku z r. 1900, která patřila mezi nejzajímavější exponáty. Nejen odlišným 
barevným provedením, ale i technickým zpracováním. K tomu pochopitelně patří 
také hasiči v dobových helmách a ústrojí. Díky šťastné ruce při losování koňského 
spřežení jsme byli přihlášení do prestižního průvodu koněk z výstaviště až na náměstí 
v Litoměřicích. Losovalo 15 sborů, 6 páru koní. Los vyšel a jeli jsme na 7. místě prů-
vodu 15 koňských spřežení stříkaček. Počasí bylo vrtkavé, takže jsme si užili i deště. 
Ten ale nepokazil pospolitost všech zúčastněných hasičů. Navzdory počasí si užili 
návštěvníci krásnou výstavu. Slavností se účastnila spousta významných osobností z 
politiky i kultury.  Děkujeme všem, kteří se na tomto podíleli, za jejich čas a vzornou 
reprezentaci Osové Bítýšky. 

Za SDH Mezlík Milan

7. června se v tělocvičně Základní školy v Osové Bítýšce konal již 12. ročník turnaje 
integrované boccii O pohár starostky Osové Bítýšky. Tento turnaj je jeden ze tří tur-
najů, který náš klub uspořádal a který se započítává do konečného pořadí pro ročník 
2025 O pohár Nadačního fondu  Františka Podstatzky Lichtensteina, jenž se bude 
konat na podzim také v Osové Bítýšce.

Slavnostního zahájení turnaje se zúčastnila paní starostka Mgr. Lenka Štěpánková 
a ředitel školy pan Mgr. Milan Malý, kteří všechny přivítali a popřáli všem hráčům 
krásný zážitek ze hry.

Turnaje se zúčastnilo sedm družstev a hrálo se systém každý s každým. Každé 
družstvo odehrálo šest zápasů a celý turnaj se protáhl až do pozdních odpoledních 
hodin. V celkovém součtu si nejlépe vedlo družstvo Tři Vlčci z Brna, druhé místo 
vybojovalo družstvo Rychlé želvy ze Žďáru nad Sázavou a třetí místo obsadilo druž-
stvo Hořeňáci ze Staré Paky.

Sportovní klub by chtěl poděkovat obci Osová Bítýška za možnost uspořádat tento 
turnaj, paní starostce za poháry a ceny pro ty nejlepší a paní správcové tělocvičny za 

Na konci dubna byla úspěšně dokončena výstavba polní cesty v blízkosti obchvatu, 
jejíž součástí byla také výsadba 29 stromů. Tato realizace proběhla díky Krajskému 
pozemkovému úřadu pro Kraj Vysočina, pobočka Žďár nad Sázavou, a je první ze 
dvou, které obec požaduje vybudovat v rámci dokončených pozemkových úprav. 
Jako druhá by měla v blízké budoucnosti následovat úprava polní cesty v chatové 
oblasti, od křížové cesty téměř až po viadukt. 

Přestože je hlavním účelem 
výstavby polních cest v rámci 
pozemkových úprav především 
zpřístupnění okolních pozemků 
jejich vlastníkům a zemědělsky 
hospodařícím subjektům, neméně 
důležité je pro občany naší obce 
také zvýšení prostupnosti krajiny 
spojené s možností relaxace při 
procházkách či cykloprojížďkách 
po okolí. A také z tohoto důvodu 
obec buduje a rekonstruuje i další polní cesty tak, aby se postupně vytvořila celá síť 
polních cest.

Skončila fotbalová sezona pro rok 2024-2025. Tato sezona byla velice úspěšná pro 
mužstva mužů.

Ale začněme od těch nejmenších. 
Mladší přípravka má za sebou první 
soutěžní sezonu a ani oni si nevedli 
vůbec špatně.  Po skončení všech zá-
pasů a sečtení bodů se totiž umístili na 
krásném druhém místě. V této katego-
rii však OFS nedělá tabulky a trenéři 
si musí vést údaje sami. Za výborné 
vedení je potřeba poděkovat všem, 
kteří se na trénování těchto malých 
fotbalistů podílí.

Další naší soutěžní kategorií jsou 
mladší žáci. Těm se však na jaře po 
úspěšné podzimní části 
už tolik nedařilo. Prohráli 
několik zápasů a nako-
nec skončili v tabulce na 
předposledním místě. Je 
ale jisté, že u těchto roční-
ků nejde tolik o vítězství, 
jako spíš o zaujetí hrou a 
vytrvalost.

Poslední naší kategorií 
jsou Muži, začneme sku-
pinou Muži B. Mužstvo 
hrálo 10. ligu, která je 
mezi ligami ta poslední. 
Tuto soutěž bez jediné 
prohry suverénně ovládli, 
vyhráli celou skupinu a postupují pro rok 2025-2026 do 9. ligy.

Muži A – také tomuto celku se velice dařilo. Po podzimních rozpačitých výsled-
cích, kdy se ze začátku krčili na chvostu tabulky, se v  jarní části všechno otočilo a 
mužstvo začalo stoupat tabulkou až na konečné druhé místo. I když skončili druzí, 
a Nová Ves nechce postupovat, tak 
nám zajistilo postup do krajské sou-
těže 1B.  

Na závěr  poděkování všem, kteří 
se na chodu  SK Osová Bítýška po-
dílí.
Přihlášená mužstva pro rok 2025
Muži A   7. liga 
 krajská soutěž
Muži B    9. liga 
 okresní soutěž
Starší žáci   okresní přebor
Starší přípravka    okresní přebor

Květen v Mateřském centru

Litoměřické Hasičské Slavnosti

12. ročník turnaje integrované 
boccii v Osové Bítýšce
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15.12. Adventní varhanní koncert 
kostel OB, 17.00 hod. 

24.12. Živý Betlém, u kostela OB, 
14.00 hod. 

24.12. „Půlnoční mše svatá s koledami, 
kostel OB, 22.00 hod. 

25.12. Slavnost narození Páně, 
mše kostel OB, 9.30 hod. 
Slavnost narození Páně, 
mše Ronov, 11.00 hod. 

26.12. Svátek svatého Štěpána, 
mše kostel OB 9.30 hod.
Svátek svatého Štěpána, 
mše Ronov, 11.00 hod. 

25.,26.12. Otevřený kostel v OB 
s možností soukromé modlitby 
a prohlídky Betléma, 
11.00 - 17.00 hod. 

31.12. Poděkování za uplynulý rok, 
mše kostel OB 16.00 hod. 

1.1.2025 Slavnost Matky Boží Panny 
Marie, mše spolu s mladými 
kostel OB, 00:30 hod.                
Slavnost Matky Boží Panny 
Marie, mše kostel OB 11.00 hod. 

4.1.      Tříkrálová sbírka OB
5.1.      Tříkrálový koncert Lhotár, 

kostel OB, 17.00 hod.          

Advent 2024 
ve farnosti Osová
Bítýška
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12. ročník turnaje integrované 
boccii v Osové Bítýšce

V uplynulých týdnech proběhla oprava opěrné zdi 
u kontejnerových stání v ulici Kozí. Sesypané gabiony 
nahradilo dřevěné obložení. 

Návštěva ekocentra v Balinách: objevování přírody vlastníma očima

Zdravá Pětka navštívila naši školu

Den magie a kouzel

Ze základní školy

pomoc při přípravě.
Dále bychom chtěli po-

děkovat Národní sportovní 
agentuře, Nadačnímu fon-
du  Františka Podstatz-
ky Lichtensteina, Kraji 
Vysočina, městu Velké 
Meziříčí, firmě IP Polná 
s.r.o., firmě Wiegel žárové 
zinkování a obci Vídeň, 
kteří náš klub v tomto roce 
finančně podporují. 

Mediálním partnerem jsou internetové Noviny VM.cz a Velkomeziříčsko.

V úterý 13. května 2025 navštívili 
žáci šestých a sedmých ročníků našeho 
druhého stupně ekocentrum v Balinách. 
V krásném přírodním areálu strávili den 
plný badatelského učení, objevování a 
práce v terénu.

Šesťáci se věnovali programu „Hmy-
zí svět“, kde si například kladli otázku, 
kterou barvu květu upřednostňuje léta-
jící hmyz, nebo kolik různých zástupců 

V úterý 6.5. a středu 7.5. navštívila 
naši školu lektorka z programu Zdravá 
Pětka, aby dětem ze 2. a 3 ročníku přiblí-
žila zásady zdravého stravování. Během 
dvou vyučovacích hodin si žáci zábav-
nou a hravou formou prošli, jak by měl 
vypadat zdravý a vyvážený jídelníček.

Děti se dozvěděly, proč je důležitá 
pestrost ve stravě, jaké skupiny potravin 
existují a jak by měly být zastoupeny na 

Ve středu 30. dubna 2025 
proběhl na naší škole „Den 
magie a kouzel“. Po celý den 
jsme mohli na chodbě potká-
vat různé kouzelníky, kouzel-
nice, čaroděje i čarodějnice. 
Někde se kouzlilo i v samot-
ných vyučovacích hodinách. 

Celý den proběhl pod zá-
štitou školního parlamentu. 
Děkujeme všem, kteří se do 
tohoto dne zapojili. Tak zase 
někdy příště, přátelé.

hmyzu lze najít ve vymezeném čtverci 
o velikosti 1 × 1 metr. Sedmé ročníky 
měly program s názvem „Rostliny ko-
lem nás“ a zabývaly se například tím, 
jak dlouhý kořen má pampeliška, nebo 
kolik druhů planých jedlých rostlin roste 
na louce.

Ve stylu badatelské výuky (IBSE) si 
žáci nejprve stanovili badatelskou otáz-
ku, poté formulovali hypotézu a vyrazili 

talíři. Učily se rozlišovat mezi potravi-
nami, které prospívají jejich zdraví, a 
těmi, které je potřeba konzumovat jen 
výjimečně. Nechyběly ani praktické 
aktivity – skládání talíře se zdravým 
obědem, poznávání potravin nebo různé 
tematické hry, které děti velmi bavily.

Celý program probíhal v přátelské 
atmosféře, děti se aktivně zapojovaly a 
odcházely nejen s novými znalostmi, ale 

do přírody, kde pozorovali, měřili, sbíra-
li vzorky a zapisovali své poznatky. Po 
návratu vše shrnuli do pracovního listu, 
který následně prezentovali ostatním 
skupinám.

Celý den byl pro žáky nejen poučný, 
ale i zábavný a inspirující – na vlastní 
kůži si vyzkoušeli, jaké to je být malým 
vědcem, který se dívá na svět kolem 
sebe zvídavě a s otevřenou myslí.

pokračování ze str. 14

i s motivací jíst zdravěji.
Těšíme se na další podobné progra-

my, které dětem pomáhají porozumět 
důležitým tématům.


